
	

	
	
Commissievragen	Niet-gebruik	van	bijstand	
	
Aan:	Het	college	van	de	gemeente	Huizen	
Van:	Marijke	Terlouw,	ChristenUnie	
Datum:	22	september	2021	
	
	
	
Geacht	college,	
	
Afgelopen	voorjaar	verscheen	het	rapport	Niet-gebruik	van	de	algemene	bijstand	van	de	Inspectie	van	Sociale	
Zaken	en	Werkgelegenheid.	Daaruit	blijkt	dat	er	een	relatief	grote	groep	mensen	is	die	geen	gebruik	maakt	van	
de	bijstand,	zo’n	35	procent	van	de	huishoudens	(170.000),	die	wel	recht	op	bijstand	heeft.	Van	deze	groep	
niet-gebruikers	heeft	een	kwart	in	het	geheel	geen	inkomen.	En	dat	terwijl	de	bijstand	bedoeld	is	als	
bestaansminimum,	als	laatste	vangnet.	Globaal	is	het	beeld,	volgens	het	rapport,	dat	er	bij	gemeenten	weinig	
tot	geen	zicht	is	op	deze	groep	niet-gebruikers	en	ook	weinig	aandacht	voor	deze	groep.	De	oproep	in	het	
rapport	is	tot	meer	proactieve	aanpak	van	niet-gebruik	bijstand	door	de	gemeenten.		
	
Wij	hebben	daarom	de	volgende	vragen:	

1. Het	rapport	stelt	dat	veel	gemeenten	geen	tot	weinig	zicht	hebben	op	het	niet-gebruik	van	de	
bijstand.	Wat	is	de	reactie	van	het	college	op	deze	conclusie?	Is	hier	in	Huizen	ook	sprake	van?	

2. Hoe	ziet	de	groep	niet-gebruikers	van	bijstand	eruit	in	Huizen?	Kunt	u	ons	daarvan	een	beeld	
schetsen?		

3. Hoe	ziet	het	huidige	beleid	van	de	gemeente	Huizen	er	uit	als	het	gaat	om	het	bereiken	van	de	niet-
gebruikers	van	bijstand?		

4. Het	hebben	van	een	inkomensbron	is	de	belangrijkste	voorspeller	van	niet-gebruik	van	bijstand,	maar	
wordt	door	gemeenten	niet	als	risicovoorspeller	gezien,	zo	concludeert	het	rapport.	Hoe	gaat	de	
gemeente	Huizen	om	met	deze	risicovoorspeller?	

5. Welke	stappen	bent	u	van	plan	komende	tijd	te	zetten	om	invulling	te	geven	aan	de	oproep	om	tot	
een	meer	proactieve	aanpak	van	niet-gebruik	van	bijstand	te	komen?	En	tegen	welke	belemmeringen	
loopt	u	hierbij	aan?	

6. De	inspectie	merkt	in	het	rapport	op	dat	mensen	wellicht	bewust	geen	aanvraag	indienen	omdat	zij	
opzien	tegen	de	aanvraag.	Diverse	redenen	worden	aangedragen	als:	complexiteit	van	de	aanvraag,	
angst	voor	terugbetalen	bij	wisselende	inkomsten,	beperkingen	in	doenvermogen	en	schaamte.	Kunt	
u	aangeven	hoe	dat	in	Huizen	zit,	en	hoe	u	daarmee	omgaat?		

7. De	financieringssystematiek	van	de	bijstand	beoogt	uitstroom	uit	de	bijstand	te	bevorderen	en	is	
gericht	op	kostenbeheersing.	Tegelijk	leidt	het	zoeken	naar	en	aanbieden	van	bijstand	aan	hen	die	
daar	recht	op	hebben	en	(nog)	geen	gebruik	van	maken	ook	tot	meer	kosten	voor	de	gemeente.	Dat	
werpt	de	vraag	op	hoe	we	omgaan	met	de	kosten	van	bijstand.	Wat	is	de	visie	van	de	gemeente	
Huizen	hierop?		

	
Ik	zou	bij	voorkeur	schriftelijke	antwoord	willen	op	de	vragen	voor	de	vergadering	van	de	commissie	sociaal	
domein	van	12	oktober	a.s.		
	
Met	vriendelijke	groet,	
Namens	de	fractie	van	de	ChristenUnie	
	
	
	
Marijke	Terlouw	


